
(Všechny číselné údaje jsou  
zaokrouhlovány na tisíce Kč.)

Původní rozpočet obce na rok 2019 
byl koncipován jako schodkový s úhrnem 
příjmů 4,499 mil. a výdajů ve výši 4,749 
mil. Kč, a tím byl rozpočtován schodek ve 
výši 250 tisíc Kč. Skutečné příjmy činily 
7,846 mil. Kč a výdaje 6,875 mil. Kč, takže 
hospodaření obce skončilo přebytkem 
971 tisíc Kč. Na zvýšení příjmů se roz- 
hodující měrou podílely daňové příjmy 
a  to zvýšením o  1,531 tis. Kč. Zvýšení 
příjmů nastalo i  u  paragrafu Nebytové 
hospodářství, kdy byly rozpočtovány náj-
my z nebytových prostor 100 tis. a příjmy 
dosáhly 266 tis. Kč. Položku příjmů zvýšila 
i dotace na přívoz ve výši 480 tisíc, odměna 
v soutěži Vesnice roku ve výši 70 tis. Příjmy 
i  výdaje zvýšila např.  dotace na kompos-
téry a  štěpkovač, dotace pro mateřskou 
školu apod.

Do výdajů obce se promítly veškeré 
agendy, které jí náležejí. Např.  dopravní 
obslužnost zajistila obec příspěvkem ve 
výši 265 tisíc na provoz autobusové linky, 
na provoz přívozu vynaložila 520 tisíc, ale 
z  této částky činila dotace od krajského 
úřadu 480 tisíc. Na udržování místních 
komunikací 7 tis. Kč, likvidace odpadů 
(komunálního, nebezpečného a  velko- 
objemového) stála celkem 516 tis., z čehož 
zaplatili občané a firmy 295 tis., tržby za 
separovaný sběr činily 66 tis. a zbylých 155 

tis. hradila obec. Do výdajů se promítla 
i částka 800 tisíc na pořízení kompostérů 
a štěpkovače, na kterou byla poskytnuta do- 
tace. Na provoz mateřské školy vynaložila 
obec 290 tis. Kč, na rekonstrukci střechy 
mateřské školy a  další opravy poskytla 
503 tisíc. Částka 353 tisíc byla poskyt-
nuta na činnost mateřské školy v  rámci 
tzv. Šablon a jen „prošla“ naším rozpočtem. 
Na udržování a rozšiřování veřejné zeleně 
a na péči o vzhled obce bylo vynaloženo 
663 tisíc. Dotace na výsadbu třešní se ob-
jeví v příjmech rozpočtu až v letošním roce. 
Na veřejné osvětlení bylo vynaloženo 15 
tisíc Kč. Na kulturu (knihovna, muzeum, 
akce) bylo rozpočtováno celkem 600 
tis. Kč, ale skutečně se vynaložilo 377 tis. 
Kč. Naproti tomu příjmy z  kultury byly 
rozpočtovány ve výši 123 tis. a  skutečně 
bylo dosaženo 49 tis. Kč. Na požární 
ochranu jsme zaplatili jako každoročně 28 
tis. Kč a u sportovního zařízení (kabiny na 
hřišti) byly vykázány náklady ve výši 18 
tis., které mají podle smlouvy z větší části 
hradit uživatelé. Na zájmovou činnost 
a volný čas dětí a mládeže bylo vydáno 88 
tisíc, z toho 45 tisíc stála nová keramická 
pec. Do pokladny se v  příjmech vrátilo 
38 tisíc Kč. Na správu obce bylo původně 
rozpočtováno 800 tis. Kč a skutečně bylo 
vynaloženo 768 tis. Kč. V  položce ne-
bytové hospodářství bylo rozpočtováno 
250 tis. Kč a vynaloženo 361 tis. Kč. Na 

překročení částky se podílely již vzniklé 
náklady na budoucí rekonstrukci budovy 
č. p. 128 a její přeměny na komunitní cen-
trum. Odměny zastupitelů včetně odvodů 
na sociální a zdravotní zabezpečení činily 
celkem 929 tis. Kč. Volby do Evropského 
parlamentu stály 30 tis. Kč.

Hospodaření obce v  roce 2019 bylo 
celkově příznivé. Obec kryla své potřebné 
běžné výdaje ze svých běžných příjmů. 
Během roku se také snížilo úvěrové 
zatížení obce z  minulých let o  278 tis., 
takže k  31.  12.  2019 činí dlužná částka 
1,238 mil. Kč. Ke stejnému dni měla obec 
uloženo na bankovních účtech 3,136 mil 
Kč. Kontrola hospodaření obce za rok 2019, 
kterou provedli pracovníci krajského úřadu, 
nenašla žádné pochybení v  hospodaření 
naší obce.

V  úplném znění včetně příloh je 
závěrečný účet za rok 2019 k  dispozici 
občanům na webových stránkách obce 
nebo je v  listinné formě k  nahlédnutí na 
obecním úřadě.

Na vědomost
se dává…
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V květnu zasedalo zastupitelstvo obce dvakrát, a to 12. a 26. 
vždy v plném počtu, v sále, v rouškách a s odstupy mezi sebou. 
Jeho jednání byli přítomni v prvním případě dva občané a ve 
druhém jeden občan.

Na obou zasedáních mělo zastupitelstvo jako hlavní 
body jednání výběr zhotovitele zakázky „Projektové 
práce a  inženýrská činnost pro kanalizaci obce Máslovice“ 
a  uzavření smlouvy o  pronájmu fotbalového hřiště a  části 
kabin sportovnímu klubu dětí a mládeže Galaxie.

K výběru zhotovitele výše uvedené zakázky ustavilo zastu-
pitelstvo komisi, jejímiž členy jsou kromě starostky pánové 
Herman, Illichman za obecní zastupitelstvo, pan Zdrubek 
jako správce vodochodské čistírny odpadních vod a  pan 
Slunečko ze Sdružení na podporu, rozvoj a  zefektivnění 
činnosti místních samospráv. Jako zapisovatelka komise by-
la stanovena paní Mgr. Skřivánková z  téhož sdružení. Jako 
termín pro podávání přihlášek zájemců o  tuto zakázku byl 
stanoven 26. květen v 16 hodin. Došlo celkem šest přihlášek. 
Některé nabídky se velmi výrazně lišily cenami, a proto si 
komise vyžádala další doplňující údaje, takže výběrové řízení 
pokračuje. O  tom informovala komise zastupitelstvo téhož 
dne na jeho večerním zasedání.

K pronájmu hřiště a části kabin sportovnímu klubu Galaxie 
byl vzat za základ jednání 12. 5 návrh smlouvy předložený za-
kladatelem a předsedou klubu panem Pánkem, zastupitelstvo 
souhlasilo i s některými přípravami na hřišti, ale definitivní 
text smlouvy schválilo až po druhém jednání 26. 5. Smlouva 
obsahuje mj.  ustanovení, že obec umožní sportovnímu klu-

bu Galaxie užívat hřiště ke sportování a část kabin hráčům 
k převlékání a mytí za roční nájemné 1000 Kč. Nájemce je 
povinen o tyto prostory a jejich zařízení řádně pečovat včetně 
pravidelného sekání a zalévání hřiště. Na své náklady bude 
postupně upravovat i povrch hřiště, vnitřní prostor části kabin 
a  hradit spotřebovanou energii a  vodné. Termíny užívání 
nájemních prostor musí být předem známy, aby nedošlo 
k překrývání s akcemi obce. Smlouva byla uzavřena na čtyři 
roky. Úplný text smlouvy je k dispozici k nahlédnutí na obec-
ním úřadě. Sportovní klub Galaxie také stále přijímá děti do 
svých řad, hlásit se mohou dívky i kluci ve věku pět až patnáct 
let. 28. června v neděli pořádá klub na hřišti malý turnaj.

V  dalším jednání pověřilo zastupitelstvo starostku, aby 
zastupovala obec na valných hromadách Vodáren Kladno-
Mělník a jako její náhradníky schválilo Libora Lesáka, mís-
tostarostu Kralup n. Vlt. a Martina Kupku, starostu Líbeznic.

Zastupitelstvo se také zabývalo žádostí rodičů jednoho 
dítěte z  naší mateřské školy o  vrácení školného po dobu 
uzavření školy. Ve shodě s ředitelkou školy se zastupitelstvo 
usneslo školné nevracet v případech, kdy je škola uzavřena 
z důvodu „vyšší moci“, jako je epidemie, vládou vyhlášený 
nouzový stav apod.

V Různém informoval místostarosta o brigádě spolku Do-
lák na rybníku, aby se tu spolu s prostorem lomu mohl konat 
dětský den 13. 6. , který si vzaly na starost Hana Švitorková 
a Lenka Chadimová.

 (Podle zápisů z jednání obecního zastupitelstva
  redakčně upravil v-ch-)

NÁVRH ROZPOČTU PRO ROK 2020

KVĚTNOVÁ ZASEDÁNÍ OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA

u  Výběrové řízení na zhotovitele projektové 
dokumentace na kanalizaci v obci do uzávěrky zpravodaje 
nebylo ukončeno. Zprávu o výsledku přineseme v příštím 
čísle.

u Žádost o dotaci na komunitní cen-
trum byla podána v termínu. Zda jí bude vyhověno, se 
dozvíme, doufejme, do začátku podzimu.

u Osvědčení o úspoře emisí, které jsme 
jako každý rok obdrželi od firmy EKO-KOM, ukazuje, že 
díky třídění odpadů jsme přispěli ke zlepšení životního 
prostředí a  snížení „uhlíkové stopy“. Úspora v  roce 2019 
činila 20,553 tun emise CO2, ekv., což činí 604 891 MJ.

u Mostek v Klíčanech by měl být zpřístupněn 

na začátku srpna. Doufejme, že se tak stane.

u Bezúročnou půjčku pro podnikatele 
postižené nouzovým stavem v předchozích měsících posky-
tuje Krajský úřad Středočeského kraje. Více podrobností na 
letáčku u autobusové zastávky nebo na webových stránkách 
krajského úřadu.

u Padající kameny ze skály nad Vltavou na 
obecním pozemku mezi Chočí a Sedlinou ohrozily chatu 
č.  6 a  poničily plot. Starostka kontaktovala Českou geo-
logickou společnost, která v úterý na místo vyslala svého 
pracovníka, aby posoudil stav skály z hlediska nebezpečí 
dalších možných sesuvů.

u Mateřská škola bude uzavřena od 7. 7. do 24. 8.

ZPRÁVY OBECNÍHO ÚŘADU
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Po dlouhé pauze jsme otevřeli mateřskou školu 18.  května. 
Děti se k nám vracely pomalu, opatrně, do konce května cho-
dilo pouze 14 dětí. Provoz školky byl komplikován každodenním 
desinfikováním povrchů a hraček, rozestupy, rouškami a častým 
mytím rukou.

V měsíci květnu také proběhl zápis k předškolnímu vzdělávání, 
tentokrát bez účasti rodičů. V naší školce nám odcházejí letos jen 
čtyři děti do školy, a tak jsme museli mnoho rodičů (převis byl 19 
dětí) zklamat, protože nebylo pro jejich děťátko místo. Jsme rádi, 
že jsme mohli do školky přijmout všechny máslovické děti, které 
k nám k zápisu přišly. Jsou to tři děvčátka a jeden chlapec.

Tento školní rok jsme přišli o řadu aktivit a činností, které obo-
hacují naši každodenní výuku.

Jednou z  našich oblíbených aktivit jsou projektové dny, 
hradíme je z dotací EU, jsou vedeny odborníkem a děti se dozví 
spoustu nových informací. Vše se musí zpracovat do reportů a po-
slat na MŠMT (ministerstvo školství). V červnu jsme stihli zorga-
nizovat dva takové dny, jeden „My jsme malí muzikanti“ posílám 
ke zhlédnutí, druhý projektový den „Od včeliček k medu“ jsme 
si užili v Dole ve Výzkumném ústavu včelařském. Přejeme všem 
klidné a spokojené letní dny.

 Marie Těthalová a kolektiv mš s dětmi

Dětský den jsem letos pojala vzdělávací formou, protože na 
některých dětech je opravdu vidět, že se jim velmi stýská po škole. 
Oslovili jsme všechny tři složky integrovaného záchranného 
systému, které přijaly naše pozvání a přijely za námi na hřiště. 
Záchranář vysvětlil dětem, jak se chovat, pokud se některému 
jejich kamarádovi něco stane, ukázal dětem sanitku, lehátko pro 
pacienta a přístroje, které záchranáři používají. 

Pan Pelikán, který je strážníkem Městské policie v Odoleně 
Vodě, povyprávěl dětem s nadšením sobě vlastním o své profesi,  
ukázal přístroje, které policie používá a obdaroval děti spoustou 
dárečků. Samozřejmě největším lákadlem pro děti jsou hasiči a 
hasičská pěna, ve které mohou dovádět. O skutečně vysokou pěnu, 
která místy výškou dosahovala až jeden metr, se letos postarali 
hasiči z Veltěže, Klecan i Řeže, kteří pod vedením pana Budila, 
přijeli dětem ukázat tři hasičské vozy.

O soutěže pro děti a jednotlivá stanoviště s úkoly se postaraly 
místní maminky a babičky, ale zdárně jejich řady již posilovaly 
mladé slečny, které vyrostly z dětských let a chtěly se zapojit 
do příprav a organizace dětského dne. Velmi také děkuji všem 
mužům, kteří pomáhali s přípravou i úklidem po dětském dni a 
také těm, kteří si vzali během dětského dne na starosti stanoviště, 
kde se střílí na terč - to děti milují.  

Rodině Benešových patří opět velký dík za možnost složení 
dřeva na jejich pozemek. Občerstvení pro všechny si vzali na svá 
bedra Petr Herman a Evička Šebková, takže bylo o všechny skvěle 
postaráno. Děkuji všem, kteří mi pomáhali s přípravou dětského 
dne, zejména Petrovi Hermanovi a Léňě Chadimové a všem, kteří 
náš dětský den sponzorovali, tedy obecnímu úřadu, Ríšovi Al-
berovskému, Olince Kmentové, Lukáši Fischerovi a manželům 
Litošovým.  H. Švitorková 

Projektový den „My jsme malí muzikanti“ jsme zařadili do 
Školního vzdělávacího programu (ŠVP) s  tématem: „Veselé ces-
tování Skřítka Barvínka“,  podtéma „Skřítek Barvínek ukazuje 
dětem svá oblíbená místa“.  Cílem tohoto projektu je dětem přiblížit 
místo, kde bydlí, kde se lidé potkávají a tráví společně volný čas, 
zprostředkovat dětem radost z hudby a zpěvu. Odborník z praxe 
je členem country kapely Máslovické drnkačky, která vznikla 
v obci Máslovice. Dětem chceme zprostředkovat, prostřednictvím 
odborníka nejen hudební prožitek, ale také jim přiblížit život lidí, 
kteří žijí v jedné vsi, potkávají se a vytváří živou komunitu. Paní 
učitelka společně se školní asistentkou, prostřednictvím skřítka 
Barvínka, zavedla s  dětmi rozhovory na téma o  oblíbených 
místech dětí. Zaměřily se na místo, kde děti navštěvují Mateřskou 
školu Máslovice. Děti, při pobytu venku, poznávaly známá místa 
v  Máslovicích  – muzeum, vyhlídku, konírnu. Školní asistentka 
děti motivovala k zamyšlení nad tím, kdo tvoří atmosféru a ducha 
vesnice. Rozhovorem, popisem a vysvětlováním docílila toho, že 
děti pochopily, že pro komunitní život ve vsi jsou důležití její oby-
vatelé. A tak jsme pozvali Máslovické drnkačky. Děti mají o zpěv 
zájem, ve školce často zpíváme a děti vystupují i při společenských 

akcích ve vsi. Školní asistentka den předem, metodou rozhovoru, 
vysvětlila dětem, kdo jsou Máslovické drnkačky, protože v kapele 
sama působí. Vysvětlila dětem, na jaké nástroje členové kapely hra-
jí a ukázala obrázky hudebních nástrojů. Děti si vyrobily předem 
z papírových ruliček své hudební nástroje a ozdobily si je.

V průběhu projektového dne si děti mohly prohlédnout strunné, 
bicí, klávesové i dechové nástroje, které členové kapely používají. 
Odborník dětem vždy hudební nástroj ukázal, a  popsal, zahrál 
dětem a zazpíval si s nimi libovolnou písničku, děti si mohly samy 
nástroj osahat a zahrát si. Školní asistentka a pedagog děti povzbu-
zovali při manipulaci s nástroji. Metodou opakování se děti naučily 
názvy hudebních nástrojů. Všechny děti se aktivně účastnily všech 
činností, v průběhu projektového dne se střídaly části klidnější, kde 
děti získaly nové znalosti o hudebních nástrojích, a části spontánní, 
při kterých se děti uvolnily, zpívaly a tančily.

Zážitek byl pro ně, když mohly hudební produkci doprovodit na 
hudební nástroje vlastní výroby. Prožitek z živé hudby a zpěvu má 
pozitivní vliv na děti, prohlubuje i příjemnou atmosféru a zdravé 
klima školky. S odborníkem z praxe se děti rozloučily country tan-
cem s paní učitelkou a školní asistentkou.

POSLEDNÍ TÝDNY V MATEŘSKÉ ŠKOLE

OHLÉDNUTÍ ZA DĚTSKÝM DNEM
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Územní plán rozšiřující stavební pozemky na pole 
Lidických a Zrůstových jsme uvítali jako plus pro roz- 
voj obce. Zvlášť po veřejném prohlášení p.  starostky, 
že uchránila obyvatele ulic Na Vartě před stavebním 
ruchem. Do ulice nezasáhne a  skončí v  prostorách 
pozemků jmenovaných. Veškerá doprava měla být 
z  nové vozovky předcházející výstavby v  zahradách 
u Zlončické výpadovky.

Zhruba po roce bylo již vše jinak. Cesta měla navázat 
na ulici Na Vartě. Proti tomu jsme se ohradili naším 
prvním protestem z 27. 9. 2012. Jako důvody protestu 
jsme uváděli zejména obavy z poškození našich domů 
stavěných ve 30-tých letech minulého století ve sva-
hu na z  dnešního hlediska nedostatečných základech. 
Rovněž stávající úzká ulice Na Vartě je de facto pol-
ní cesta. Byla určena k  přístupu na tehdejší políčka 
kravskými povozy. Dodnes slouží pro 5 domů (z toho 4 
v intravilánu obce a 1 mimo obec). Dále pak v úseku od 
konce obce k domu p. Chalupného pro 4 chaty, z toho 
jedna trvale obývaná. Dále pak až k chatám v Sedlině, 
kde končí.

Náš protest řešil stavební úřad v  Klecanech 
s  doporučením změnit záměr vytvořením obratiště 
v rámci stavebních pozemků s tím, že navrhované pro-
pojení s  ulicí Na Vartě neodpovídá předpisům. Přes 
příslib p. Lidického, že návrh nechá přepracovat, k to-
mu nikdy nedošlo. Navzdory jeho prohlášení, že proti 
občanům Máslovic on vystupovat nebude.

Při sousedském povídáním se starostkou nám bylo 
řečeno, že napojení bude. S obratištěm by nová cesta 
byla příliš dlouhá. Domy si máme raději dobře pojistit. 
Navíc má příslib developera k zhotovení nové ulice Na 
Vartě zdarma.

V minulých dnech přišel p. Vejříkové návrh smlouvy 
o zřízení věcného břemene. Z přiloženého nákresu jasně 
vyplývá, že je kalkulováno s napojením do naší ulice. 
Přitom do dnešního dne nebylo zažádáno o  stavební 
povolení ani reagováno na návrh změny stavebním 
úřadem v Klecanech. Ten jí doporučil smlouvu neuza-
vírat.

Navíc nám vadí, že starostka naší obce by měla, dle 
našeho názoru, hájit naše zájmy, se k našim protestům 
staví záporně. Ohání se tím, že tak rozhodlo zastupi-
telstvo. Máme si počkat na oficiálně podanou žádost 
o  stavební povolení a  čekat, zda vůbec budeme vy- 
zváni k nějakému vyjádření. Místo solidní diskuse jsou 
na obhajobu napadaného řešení používány polopravdy 
a účelové výklady, jako by to bylo především její vlast-
ní stanovisko a záměr.

1. Není pravda, že ulice s  obratištěm neodpovídá 
požadavkům hasičů a  záchranné služby svou dél- 
kou. V blízkém okolí existují ještě delší slepé ulice. 
Naopak jsou propagovány tzv. obytné zóny. V nich 
se počítá s omezeným provozem s nízkou rychlostí 
umožňující klid pro zde bydlící. Tito to vítají 
a nezřídka přímo vyžadují.
2. Není pravda, že ulici Na Vartě lze bez problémů 
přestavět tak, aby odpovídala požadavkům. Ani 
rozměrově, ani dispozičně.
3. Proč nejsou uvedeny ve známost podmínky a plán 
provedení „daru“ bezplatně provedené silnice Na 
Vartě?
4. Jaká budou přijata opatření proti případným 
škodám na našem majetku? Kdo za případná 
poškození ponese zodpovědnost, tyto opraví a také 
zaplatí?

V  době, kdy obec má před sebou nemalé výdaje 
(dokončení bytů nad hospodou, oprava komunitního 
centra, výstavba kanalizace, nehledě na běžné provozní 
výdaje) je skutečně nezbytně nutná takováto akce. 
Nejedná se spíš o uspokojení něčího vlastního ega? Či 
je za tím ještě něco jiného?

Snad na závěr patří se zmínit, že na účet propojení 
těch dvou ulic by padly 2 téměř stoleté smrky, 1 letitý 
ořech, alej více než 30 habrů a nepočítaně různých keřů. 
Výsledkem by byl asfalto-betonový průtah nesplňující 
rozměrově předepsané parametry. Sítě uložené 
uprostřed vozovky místo v chodnících. Skutečně nera-
dostná vyhlídka. Veškerá budoucí negativa zůstanou na 
účet obce.

Zcela určitě po tomto zásahu by nelákala ulice Na 
Vartě k  procházkám a  hrám malých dětí a  omladiny, 
kolařským začátkům celých rodin s  těmi nejmenšími 
dětmi či procházkám se psy.

Takže v tomto případě konání ve prospěch obce zna-
mená spíše ke škodě obce.

Z  uvedených důvodů proto nesouhlasíme a  protes-
tujeme proti navrhovanému. Současně dáváme celému 
zastupitelstvu k úvaze, zda by nebylo žádoucí ještě jed-
nou celou záležitost zvážit a přehodnotit.

Nechceme bránit výstavbě ani rozvoji obce, proti 
nežádoucímu a  nevratnému konání v  obci se však 
důrazně ohrazujeme a  považujeme za svou povinnost 
proti němu bojovat.

 Jaroslav Filinger, Antonín a Jaroslava Nedelkovovi,
 Dagmar Abu Zulufová, Libuše Vejříková

PROČ VLASTNĚ PROTESTUJEME A PROTI ČEMU
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VYJÁDŘENÍ STAROSTKY
Těžko se reaguje na článek, který obsahuje velké množství 

nepřesných informací, překrucujících skutečnost. Diskuse na 
stránkách zpravodaje na toto téma proběhla již v roce 2012, v 
říjnovém a prosincovém čísle. Nerada bych se ve všem opa-
kovala, proto odkazuji i na tyto články ve zpravodaji. Starší 
čísla zpravodaje (od roku 2004) jsou vyvěšena na webových 
stránkách obce a všechna čísla, tj. od roku 1995 po současnost 
jsou v listinné podobě k dispozici v knihovně k volnému odběru. 

Přece jen se však pokusím některé informace uvést na „pra-
vou míru“ nebo alespoň vysvětlit. Propojení nové ulice v tzv. 
lokalitě 1/5, kde má postupně vyrůst šestnáct domů, s ulicí 
Na Vartě i s ulicí Doláneckou bylo plánováno již od počátku 
zařazení této lokality do první změny územního plánu (dále 
jen ÚP), tj. od roku 2006. V roce 2007 získali majitelé těchto 
pozemků územní rozhodnutí, kde se také s propojením počítá. 
V roce 2009, kdy se schvalovala úprava ÚP podle nového záko-
na, se v této věci nic nezměnilo. Ani v roce 2006 nebo 2009 
nepřišla k ÚP jediná připomínka ze strany obyvatel ulice Na 
Vartě. A není pravda, že jsem slibovala, že propojení nebude. 
O možném obratišti se sice chvíli mluvilo, ale bylo zamítnuto 
nejen ze strany majitelů pozemků, kterým by se dva z nich 
obratištěm znehodnotily, ale především z důvodu neúměrného 
zatížení ulice Dolánecké. V jedné větě se v článku píše, že bych 
měla hájit zájmy autorů článků. Myslím, že v mnoha případech 
hájím zájmy našich občanů a snažím se v různých situacích 
pomoci, ale nemohu hájit zájmy obyvatel čtyř domů Na Vartě 
na úkor obyvatel čtrnácti domů v Dolánecké. I oni jsou právo-
platnými občany této obce. Propojení umožní rovnoměrné 
využívání obou ulic. Argument, že slepé ulice, i delší, se budují, 
je v tomto případě mylný. Ano, budují se, ale např. v lokalitách, 
kde domy a ulice končí v poli a není jiná možnost. A to není 
tento případ. 

Autoři článku se bojí poškození jejich domů. Píší, že jsou 
domy stavěny ve svahu. Já tam sice žádný viditelný svah ne- 
vidím, ale rozumím tomu, že domy z třicátých let mohou být 
náchylnější k poškození. Ale co způsobí to možné poškození? 
Těch cca šestnáct osobních aut, která projedou ráno do práce a 
odpoledne z práce? To určitě ne. Obavy jsou pravděpodobně z 
nákladních aut zajišťujících výstavbu domů. Dnes se ale staví 
velmi rychle, zvláště když jde o dřevostavby. Také se bojí, že 
domy poškodí plánovaná rekonstrukce ulice Na Vartě. Mluvila 
jsem o tom se zástupci firmy, co budovala ulici Doláneckou. 
Firma před zahájením prací domy nafotí, a pokud při rekon-
strukci ulice opravdu dojde k poškození domu, náklady na 
opravu hradí ze své pojistky. K poškození ale vůbec nemusí 
dojít, zvláště když nás majitelé těchto čtyř domů nepustí do 
svých pozemků před plotem, které již dávno sice měly patřit 
obci, ale bohužel, nestalo se tak díky nedůslednému přístupu 
tehdejšího vedení obce a majitelů parcel. Obec tedy stavebně 

nemůže do těchto pozemků zasahovat, ale jsou to pozemky ko-
munikace a majitelé zase nemohou bránit v jízdě či chůzi po 
těchto pozemcích. 

Developer lokality 1/5 v současné době žádný není, inves-
tory jsou její majitelé, kteří určitě nebudou opravovat ulici Na 
Vartě a navíc zdarma. Jinak tuto ulici lze rekonstruovat ve shodě 
s normami, neexistuje jen jedna varianta. To ví lépe specialista 
na dopravní stavby. 

K bodu 3 článku: je běžnou praxí ve všech obcích, že nové 
komunikace, pokud je staví soukromý subjekt, se bezplatně 
převádějí na obec na základě uzavřené smlouvy, kterou  
schvaluje zastupitelstvo a je tudíž veřejnosti známá. Obec se 
potom o tuto komunikaci stará, protože se stává jejím ma-
jetkem. Smlouvě o převodu většinou předchází projednání  
a schválení plánovací smlouvy investora s obcí. Plánovací 
smlouva se v současné době projednává s majiteli pozemků 
lokality 1/5. 

K bodu 4 jsem se již vyjádřila výše. Co se týče výdajů obce, 
tak samozřejmě má peníze kam vkládat. Ale také má za úkol 
neustále vylepšovat podmínky života v obci a její vzhled. V uspo- 
kojování něčího ega autoři nejspíš myslí mou osobu. Ale já ta-
kovou potřebu opravdu nemám. Starání se o obec a její oby-
vatele po všech stránkách je moje zaměstnání a snažím se ho 
vykonávat, jak nejlépe umím. 

Co se týče zásahu do vegetace, tak samozřejmě keře a menší 
stromky by musely být odebrány, navíc byly vysázeny na 
pozemcích obce bez jakéhokoliv souhlasu. U velkého smrku a 
ořechu bychom požádali o posouzení odborníka – dendrologa, 
pokud by vůbec bylo nutné je kácet. 

Nevím také, kde autoři vzali informaci, že povrch bude as-
faltovo- betonový. Od začátku se uvažuje jen o zámkové dlažbě 
jako např. v ulici U Vodojemu. K procházkám, myslím, nikdy 
samotná ulice nelákala, je přístupovou cestou dále k Choči a 
Sedlině, kam především míří „pejskaři“ a další výletníci. Sítě v 
ulici jsou již uloženy a v budoucnu snad přibude i ta kanalizační. 
To není nic nenormálního, v hlavní ulici Pražské, která je 
mnohonásobně více zatěžována, také vedou sítě v silnici. 

Rekonstrukce ulice Na Vartě není v současné době priori-
tou, ale v budoucnu se s ní počítá. Musíme ale počkat, až bude 
dokončena veškerá infrastruktura v lokalitě 1/5, což určitě 
nebude v letošním roce. A také bude záležet na tom, jaké bude 
mít obec finanční možnosti a další investiční záměry. 

Při všech do této doby proběhnutých setkání s majiteli čtyř 
domů ulice Na Vartě jsem se snažila vyvrátit jejich přílišné 
obavy a strach z nového, ale jak je vidět z jejich článku, marně. 
Bohužel, nechtějí slyšet věcné argumenty, odmítají vysvětlení 
a návrhy řešení, i když jsou prezentovány i všemi dalšími členy 
zastupitelstva

  V. Sýkorová
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Do knihovny opět přibyly nové knihy různých žánrů. 
Kavárna U  Anděla je prvním dílem nové rodinné ságy 
od autorky bestsellerů Panský dům a  Venkovské sídlo. 
Další historická poutavá románová trilogie o vývoji české 
společnosti v  rozmezí tří století (Když kohout dozpíval, 
Pod kardinálskou pečetí, Rašení) je od zkušené autorky 
Aleny Vrbové. Oslavovaný a obávaný císař Barbarossa je 
hrdinou další historické trilogie Meč a koruna od Sabine 
Ebertové. Někteří hrdinové románu jsou známí už ze ságy 
o  Porodní bábě. Nejmladší čtenáři a  zároveň milovníci 
koček budou potěšeni knihou plnou koček s jednoduchým 
názvem Kočky. Přináší nejen trochu poučení, ale i humor 
a interaktivní úkoly. Radkin Honzák je zkušený psychiatr 
a titul Jak přežít léčení je jeho další knihou, ve které se 

snaží s nadhledem a sobě vlastním humorem promlouvat 
o  vážnějších nemocech, o  vztahu lékaře a  pacienta, jak  
zvládnout stres a bolest nebo jak si poradit s depresí. Přijďte 
si vybrat knihy i z jiných žánrů, každý by měl najít knihu 
dle svého „gusta“.

Knihovna bude otevřena i  v  době prázdnin vždy 
v  úterý od 17 do 19 hodin. Zároveň prosíme čtenáře, 
kteří ještě neuhradili poplatek na letošní rok, aby tak 
učinili co nejdříve. Také prosíme ty, kteří již dlouho kni-
hovnu nenavštívili, ale doma mají stále vypůjčené knihy, 
aby je co nejdříve do knihovny vrátili. Jinak budeme nu-
ceni vyžadovat zaplacení ročního čtenářského poplatku. 
Děkujeme za pochopení a těšíme se na viděnou v knihovně.

 V. Sýkorová a V. Chadimová

až do 22. listopadu. Autorka PhDr. Dana Holmanová se zúčastní Posvícenského vinobraní i Dýňování a bude předvádět 
svoje umění ve zdobení perníčků. Máslovičtí občané mají vstup na výstavu vždy v neděli odpoledne od 13 do 16 h zdarma.

Vytrvalý déšť v pátek i v sobotu nevěstil nic dobrého. 
Některé posádky se z účasti na poslední chvíli omluvily. 
Kvečeru se ale počasí umoudřilo, déšť i vítr ustal a Vltava 
se stala opět velmi klidnou řekou jen s trochu rychlejším 
proudem než obvykle. To posádkám i pomohlo, aby se do 
cíle dostaly rychleji a bez velké námahy. Výchozím místem 
začátku plavby byl prostor v ulici K Lomu v Husinci s 
vhodným vstupem do vody. Na Vltavu vyrazilo dvacet 
lodí (kanoe i rafty). Některé posádky si lodě či sebe včetně 
pejsků ozdobily různými světýlky, náramky či baterkami. 
Lodě přijížděly k cíli postupně za šedesát až devadesát 
minut. Petr Herman s motorovou lodí jistil bezproblémový 
průběh plavby. Všichni dorazili v pořádku a spokojení. V 
cíli obdrželi malý suvenýr v podobě „placatice“ dolské 

medoviny s nálepkou čtvrtého ročníku svatojánské noci. 
Po jedenácté hodině začala ohňová show v podání dvou 
sličných mladých dívek. Po jejím skončení někteří ještě 
poseděli při hudbě Máslovických drnkaček.  

Poděkování patří Výzkumnému ústavu včelařskému 
za zapůjčení stanů a umožnění nočního převážení až do 
půlnoci, kterého se ochotně zhostil pan Zavadil. Další 
poděkování za pomoc patří Pepovi Merfaitovi, Petru 
Hermanovi, Vojtovi Sýkorovi, Nině a Terezce. Máslovic- 
kým drnkačkám děkuji za pěkné hraní a Richardovi Al-
berovskému za zajištění občerstvení. 

Nadlouho však už bude tato noc spojena s tragickou do-
pravní nehodou, která se stala po ukončení akce a při které 
zemřel mladý člověk.    V. Sýkorová

Stále je možnost se přihlásit na již 11. ročník pohodové-
ho závodu na kánoích, raftech i jiných plavidlech z Bohnic 
do Máslovic. Začátek je ve 13 hodin v Bohnicích za psím 
útulkem u přívozu.

Možná je i  zkrácená trasa Klecánky  – Máslovice, ale 
pouze s vlastní lodí (od 14 hodin).

V  cíli budou všechny posádky oceněny, mohou se 
občerstvit a posedět s Máslovickými drnkačkami.

Kanoe dvoumístné, trojmístné, rafty pětimístné a  sed-
mimístné je možné zapůjčit. Formulář přihlášky najdete 
na www.maslovice.cz. Přihlášku musí vyplnit i ti, co mají 
vlastní loď.

Vyplněnou zasílejte, prosím, mailem nebo vhoďte do 
schránky na obecním úřadě nejpozději do 10. 7. (ale raději 
dříve, hlavně ti, co chtějí loď zapůjčit)! Děkuji.

 V. Sýkorová

Z KNIHOVNY

VÝSTAVA ROK S PERNÍČKY V MUZEU PRODLOUŽENA

SVATOJÁNSKÁ NOC NA VLTAVĚ

ZÁVOD LODÍ BOHNICE – MÁSLOVICE V SOBOTU 18. ČERVENCE
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Mají zájem o tyto věci:
■ Povlečení, ručníky, deky, peřiny, ubrusy, utěrky, záclony, 
látky (více jak 1 m) apod.
■ Oblečení dámské, pánské a dětské
■ Boty – pouze nové a v párech
■ Hračky a hry – nerozbité, funkční, kompletní
■ Malé elektrospotřebiče

■ Nádobí, sklenice apod.
■ Kabelky, batohy, drobné předměty z domácnosti
■ Dětské potřeby (lahvičky, dudlíky apod.)
■ Hygienické potřeby
Všechny věci dobře zabalené v  pytlích nebo krabicích, 
zajištěné proti rozbití přinášejte v pátek 26. 6. mezi 18 - 19 
hodinou nebo v sobotu 27. 6. mezi 10 - 11 do staré hospody.

DIAKONIE BROUMOV OPĚT POŘÁDÁ SBÍRKU
POTŘEBNÝCH VĚCÍ

KRALUPY NAD VLTAVOU
Filmy:
Jumanji: Další level: 27. 6. 14.30 h
Zapomenutý princ: 27. 6. 17 h
Bourák: 27. 6. , 30. 6. , 5. 7. 19 h
Ledová sezona: Ztracený poklad: 28. 6. 14.30 h
V síti: Za školou: 28. 6. 17 h
Poslední aristokratka: 28. 6. 20 h
Ježek Sonic: 4. 7. 14.30 h
Problemissky: 3. 7. 20 h
Lassie se vrací: 4. 7. 14.30 h, 5. 7. 17 h
3Bobule: 1. 7. 19 h, 3. 7. 17 h, 4. 7. 20 h, 5. 7. 20 h
Další filmy a  akce naleznete na www.kasskralupy.cz,  
tel: 315 726 101,
pokladna otevřena po – pá 15.30 – 20 h, so, ne 13.0 – 20 h

KLÍČANY
Závody horských kol XC Beckov
6. 7. areál za K+B Klíčany
Kategorie nejmladších na odrážedlech, předškolních, mladších 
žáků, starších žáků, juniorů, žen a mužů do 40 let, veteránů nad 
40 let. Další podrobnosti na www.xcbeckov.cz

ODOLENA VODA
Fotografové v Koroně  – výstava fotografií na téma Covid-19 
v Minigalerii do 30. 6.
Letní znamení – výstava obrazů Karla Kušky v kostele Sv. Kli-
menta do 25. 7.
Shlédnout výstavu je možné každou sobotu od 15 do 17 hodin 
nebo před a po pravidelných bohoslužbách.

PANENSKÉ BŘEŽANY
Břežanské filmové léto:
17. 7. Přes prsty – promítání na louce Vinice
31. 7. Vlastníci – promítání v zámeckém parku
14. 8. Na Střeše – promítání na louce Vinice
28. 8. 3Bobule – promítání v zámeckém parku
Začátek od 19 hod. Za nepříznivého počasí se promítání nekoná.

ROZTOKY U PRAHY – MUZEUM
V zahradách Tichého údolí (do 1. 11.)
Výstava instalovaná na zahradě Braunerova mlýna. Prezen-
tované dobové fotografie a pohlednice ukazují dobu největšího 
rozmachu roztockého letoviska a představí, jakou roli hrála za- 
hrada v  životě majitelů vil. V  porovnání se současnými foto-
grafiemi poukazují na jejich stav a význam v dnešní době.
Jan Antonín Venuto 1746-1833 – Půvab krajiny středních Čech 
na přelomu 18. a 19. století (do 18. 10.)
Výstava představuje dílo umělce, sběratele a duchovního Jana 
Antonína Venuta, narozeného v  jihomoravských Jevišovicích, 
který během svých cest zachytil tvář české krajiny, měst a obcí 
na přelomu 18. a 19. století. Vybraná díla odrážejí především 
podobu středních Čech na akvarelech a kresbách.

Ještě jednu stránku, prosím… hravá výstava o dětské knize (do 
27. 9.)
Výstava představuje dětskou literaturu jako kouzelný svět fan-
tazie. Ambicí není věrný literárněhistorický obraz, ale spíše 
představit svět knih pro děti od minulých staletí a desetiletí do 
současnosti a  dále knihy, které byly důležité třeba pro jednu 
čtenářskou generaci a nové zajímavé tituly. Cílem je, aby výstava 
plná her, aktivit a  kreativních činností podněcovala pomocí 
odkazů na oblíbené či méně známé hrdiny a příběhy k lásce ke 
čtení, objevování a poznání. Výstava je zaměřena primárně na 
dětského návštěvníka, ale také na rodiče a prarodiče, kteří zde 
jistě naleznou alespoň jednu knihu, která je v dětství provázela.
Muzeum vypisuje i  výtvarnou soutěž o nejpovedenější bájná 
zvířata. Termín odevzdání je 14. 9. Svoje podepsané práce s kon-
taktním telefonem nechávejte na pokladně muzea. Vyhlášení 
vítězů bude 21. 9. 2020.

MĚLNÍK – MUZEUM
Imaginárium bratří Formanů (10. 7. – 4. 10.)
Živá, hravá a inspirující výstava tvůrců a přátel Divadla bratří 
Formanů.
11. 7. Moře u Mělníka 10 – 22 h
Doprovodný river food festival k výstavě Imaginárium, který 
oživí mělnickou náplavku před vinařstvím B. Lobkowicz.

KULTURNÍ A SPORTOVNÍ AKCE V OKOLÍ



Na vědomost se dává…
Vydává Obec Máslovice, rediguje Ing. Vladimír Cha-

lupný, titulní list kreslil Michal Morovian. Nepodepsané 

příspěvky zpracovala V. Sýkorová. Registrováno na Mini-

sterstvu kultury ČR pod číslem MK ČR E 12702. Vychází 

šestkrát do roka. Uzávěrka tohoto čísla 22. 6. 2020. Sazba 

Daniela Kramerová. Uveřejněné příspěvky nevyjadřují 

vždy názor obecního úřadu.  

Pište do zpravodaje!
Pište o všem, co se v obci nebo jednotlivých organiza-

cích děje, co se vám líbí nebo nelíbí, co byste navrhovali 

nebo s čím nesouhlasíte a nebo napište, co byste chtěli 

vědět, o čem by se mělo také psát. Uzávěrka příštího 

čísla je 22. 8. Příspěvky můžete předávat do schránky 

obecního úřadu nebo p. Chalupnému či posílat mailem 

na adresu: ou@maslovice.cz.
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u Společenská kronika u

Tentokrát se nám ve společenské kronice sešly jen samé jubilantky.

Je to paní Jana Homérová se svými osmdesátinami (18. 6.), paní Milena Řenčová 

a Zdeňka Řezáčová (14. 6. a 23. 6.) s pětasedmdesátinami,

paní Eva Hrušková se sedmdesátinami (8. 6.), Danuše Benešová s pětašedesátinami (17. 6.) 

a nastávající padesátnice Eva Kolenáčová (21. 7.)

Všem uvedeným jubilantkám posíláme tradičně srdečná a upřímná blahopřání, 

aby svůj další život prožívaly ve zdraví a životní pohodě.

A) Přeskupením písmen najděte správné slovo – zvíře.
URAGJÁ
EĚVMDD
CÍAJZ
UAMP
APADN
JOTOK
ONECROOSŽ

B) V  tabulkách jsou ukryta známá česká přísloví. Je třeba pospojovat skupiny písmen, které jsou volně rozmístěny  
v tabulce.
1.      2 .
RÁ LÍ SE ŠK   KS TA JA US
MÍ DO CO TO   KS IK IL DO
SE VÁ ÁD VÁ   LE NE TE EH

3.      4.
KD OB OZ OP   TS NE KD PR
SÁ DÍ DĚ DÍ   TA YŽ MU ŠE
CHO KO MS ĚŠ   SÍ ČÍ KA PE

KOUTEK (NEJEN) PRO DĚTI

Řešení:
A) jaguár, medvěd, zají, puma, panda, kojot, 
nosorožec
B) 1. Co se škádlívá, to se rádo mívá.
2. Jak si kdo ustele, tak si lehne.
3. Kdo pozdě chodí, sám sobě škodí.
4. Nemusí pršet, stačí, když kape.


